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Jan Helgesen, new President of the Venice Commission

Strasbourg, 17.12.2007 — Jan Helgesen is the new President of the European
Commission for Democracy through Law of the Council of Europe (“Venice
Commission”). An Associate Professor of international law at the University of
Oslo, Jan Helgesen is the successor of Antonio La Pergola, who founded the
Venice Commission, was its President for 17 years, and died in July 2007. Mr
Helgesen was elected unanimously by the members of the Venice Commission
on 14 December at the 73" plenary session.

The Venice Commission is a Council of Europe consultative body on
constitutional and electoral questions, composed of 52 independent experts
representing the 47 Council of Europe member states as well as Kyrgyzstan,
Chile, the Korean Republic, Morocco and Algeria.

For more information, see www.venice.coe.int.

Jan Helgesen, nouveau Président de la Commission de
Venise

Strasbourg, 17.12.2007 — Jan Helgesen est le nouveau Président de la
Commission européenne pour la démocratie par le droit du Conseil de I'Europe
(« Commission de Venise »). Professeur en droit international a I'Université
d'Oslo, Jan Helgesen succéde a Antonio La Pergola, fondateur de la
Commission de Venise et son Président pendant 17 ans, décédé en juillet
dernier. M. Helgesen a été élu a 'unanimité par les membres de la Commission
de Venise le 14 décembre lors de la 73°™ session pléniére.

La Commission de Venise est un organe consultatif du Conseil de I'Europe sur
les questions constitutionnelles et électorales, composé de 52 experts
indépendants représentant les 47 Etats membres du Conseil de 'Europe, mais
aussi le Kirghizstan, le Chili, la République de Corée, le Maroc et I'Algérie.

Pour plus d’informations, voir www.venice.coe.int.
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